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REVISTA PRESEI 
 

 Federația „Solidaritatea Sanitară” din România anunță proteste în toată țara 
 
Biroul Executiv al Federaţiei „Solidaritatea Sanitară” din România a decis continuarea programului de proteste 
împotriva măsurilor adoptate de guvernanţi - care conduc la semnificative scăderi ale veniturilor salariale şi la 
„nedreptăţirea unor categorii de salariaţi din sănătate” - cu acţiuni de pichetare, participarea la mitingul din data 
de 4 octombrie şi o posibilă grevă în sector. 
 
„Având în vedere indiferenţa dovedită de guvernanţi la apelul celor 10.000 de angajaţi din Sănătate care au 
participat de la începutul acestui an până în prezent la protestele online organizate de Federaţia 'Solidaritatea 
Sanitară' pe tema legii salarizării bugetarilor şi a contractului colectiv de muncă, ţinând cont de faptul că peste 
75% dintre angajaţii din sănătate vor fi afectaţi de semnificative scăderi ale veniturilor începând cu 1 ianuarie 
2018, respectiv 1 martie 2018, Biroul Executiv al Federaţiei 'Solidaritatea Sanitară' din România a decis 
continuarea programului de proteste împotriva măsurilor adoptate de guvernanţi care conduc la semnificative 
scăderi ale veniturilor salariale şi la nedreptăţirea unor categorii întregi de salariaţi din sănătate, prin mutarea 
protestelor în stradă”, spun sindicaliştii, într-un comunicat, remis marţi Agerpres. 
 
Potrivit sursei citate, prima etapă a protestelor în stradă debutează cu pichetarea principalelor instituţii implicate 
în adoptarea acestor măsuri. Astfel, în zilele de 28 şi 29 septembrie, în intervalele orare 14:00 - 16:00 şi, respectiv, 
09:00 - 11:00, sunt programate pichetări simultane ale Ministerului Muncii şi Justiţiei Sociale şi Ministerului 
Sănătăţii. 
 
A doua etapă a protestelor în stradă o constituie participarea Federaţiei „Solidaritatea Sanitară” la mitingul din 
data de 4 octombrie, completând revendicările organizatorilor cu propria listă de revendicări, specifice sectorului 
sanitar. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Dragnea, despre legea pensiilor: Ca să reparăm nedreptățile, trebuie să apară bani în plus 
Președintele PSD, Liviu Dragnea, a afirmat marți, vorbind despre proiectul legii pensiilor, că "trebuie să apară bani 
în plus" pentru a putea fi reparate "nedreptățile care persistă de ani de zile". 
"Este o lege foarte grea, o lege care are ca obiectiv principal îndreptarea nedreptăților care persistă de ani de zile. 
(...) Nicio pensie nu va fi scăzută. (...) Cea mai mare nedreptate o reprezintă faptul că la posturi egale, salarii egale, 
stagiu egal, pensiile sunt diferite. (...) Când vom avea decizia finală luată, toți o să prezentăm cu asumare, cu (...) 
toată sinceritatea și într-un mod foarte cinstit care este situația. Ca să reparăm aceste nedreptăți, trebuie să 
apară bani în plus, adică trebuie să punem niște bani în plus", a declarat Dragnea, la România TV. 
Întrebat dacă ministrul Finanțelor Publice, Ionuț Mișa, are acești bani, președintele PSD a răspuns: "E vorba de 7 
miliarde, poate să fie vorba de 8 miliarde, de 10 miliarde, așa ceva nu se poate susține într-un an. Și atunci, 
trebuie să avem o discuție cinstită, o dezbatere cinstită, să hotărâm împreună în cât timp România poate suporta 
să aloce această sumă, ca să reparăm și această nedreptate și care este modalitatea prin care se fac aceste tranșe. 
Și aia va fi principala dezbatere, după ce proiectul de lege va ieși public". 
Totodată, Liviu Dragnea a spus că a aflat de la ministrul Muncii, Lia-Olguța Vasilescu, că termenul de depunere a 
acestui proiect de lege este 1 octombrie. 
"Am aflat și eu cu bucurie când e termenul de depunere, că n-am știut. Până nu s-a întors doamna Olguța, n-am 
știut că e 1 octombrie, dar asta e o veste bună. (...) Nu e vorba de nicio secretomanie, este vorba doar de o 
abordare, după părerea mea, responsabilă, în care să nu mai ieșim cu toții și să ne dăm cu părerea (...), până când 
nu se finalizează proiectul, care va fi lansat în dezbatere publică foarte serioasă", a mai afirmat Dragnea. 
(Sursa: Romania TV) 
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 Vasilescu: Angajații vor avea o creștere a salariului net de circa 4%, prin scăderea contribuțiilor de la 39,25% la 35% 
Angajații vor avea o creștere a salariului net de circa 4%, prin scăderea contribuțiilor de la 39,25% la 35%, 
începând de anul viitor, a declarat, marți, la Antena 3, ministrul Muncii, Olguța Vasilescu. 
"Angajatorul nu trebuie să pună niciun leu în plus, dacă nu pune niciun leu netul rămâne la fel, asta în condițiile în 
care nu am scădea contribuțiile, dar noi scădem contribuțiile de la 39,25% la 35% și impozitul pe salariu și o să 
vedeți că aveți o creștere pe net, mică e adevărat, circa 4% dar este o creștere, nu o scădere. Nu înțeleg de unde 
apare toată această isterie (...) Dvs, angajații, sunteți protejați și vom ieși cu date concrete când vom veni cu 
trecerea contribuțiilor ca să explicăm foarte bine și foarte argumentat oamenilor despre ce este vorba. Sunt 
foarte multe firme în România care nu plătesc contribuțiile pentru angajator, vi le rețin din salariu, dar nu le 
plătesc mai departe. Angajații de acolo nu beneficiază de asistență medicală, nu beneficiază de acești ani la 
pensie, pentru că neplătindu-se contribuțiile e ca și cum ai fi muncit la negru, deci nu iei pensie pe anii respectivi. 
Toate acestea le-am făcut ca să protejam angajatul", a precizat ministrul de resort. 
Vasilescu a adăugat că transferul contribuțiilor de la angajator la angajat va intra în vigoare de la 1 ianuarie 2018, 
odată cu modificarea Codului fiscal, 
Întrebată cât va câștiga statul după acest transfer și dacă angajatul va fi disciplinat să plătească contribuțiile, 
ministrul Muncii a precizat că tot angajatorul le va vira însă ca și contribuții ale angajatului. 
"Le oprește tot angajatorul (contribuțiile n.r.) și tot el le virează mai departe statului ca și contribuții ale 
dumneavoastră. E ca si cum v-ar lua bani din geantă, dacă nu le pune de data aceasta. Când erau ale lui, pe firmă, 
își mai permiteau să facă așa ceva. Chiar foarte multe firme, mai ales din momentul în care s-a scos stopajul la 
sursă, pentru că înainte era infracțiune dacă nu virai către stat contribuțiile angajatorului, acum nemaifiind 
infracțiune... Câștigul statului din acest transfer: se mărește fondul de pensii și fondul asigurărilor de sănătate, 
automat colectezi mai mult. Vrem să avem un deficit mai mic la fondul de pensii, cu atât mai mult că vor crește și 
pensiile, chiar dacă va exista în continuare un deficit. Din păcate aceasta este România: avem un angajat care 
susține un pensionar și până nu vom ajunge să avem doi angajați care să susțină un pensionar va fi în continuare 
un deficit la fondul de pensii", a explicat Olguța Vasilescu. 
Aceasta a subliniat că, în 2017, este pentru prima dată când, după foarte mulți ani, "avem mai mulți angajați decât 
pensionari". 
"Vestea bună este că anul acesta numărul locurilor de muncă a crescut încât este pentru prima dată când avem, 
după foarte mulți ani, mai mulți angajați decât pensionari", a spus ministrul Muncii. 
Totodată, Vasilescu a menționat că va exista o normă tranzitorie care se va face împreună cu Ministerul Justiției 
"ca să găsim o formula inatacabilă" pentru a-i determina pe angajatori să majoreze salariul brut al angajaților. 
"Vine această normă tranzitorie care spune că salariul minim brut nu mai este 1.450, ci 1.750 de lei, adică 
cheltuiala totală a angajatorului. Vine și negocierea pe care ați avut-o cu angajatorul și care a fost pe salariul net, 
deci el fără să cheltuiască niciun leu în plus. Dacă vă lasă salariul exact așa cum e, plătește la ora actuală indiferent 
dacă noi trecem contribuțiile toate pe dvs., dacă vă lasă netul. Este foarte adevărat că un angajator, și acum, și 
peste 6 luni poate să vină și să spună "Îți scad salariul", dar nu are niciun fel de legătură cu trecerea contribuțiilor 
de la angajator la angajat (...) Chiar dacă au trecut acele contribuții pe dvs., salariul dvs., netul, rămâne la fel", a 
susținut Olguța Vasilescu. 
Ministrul Finanțelor, Ionuț Mișa, a declarat, marți, că Guvernul intenționează să emită un act normativ prin care 
contribuțiile vor fi transferate din sarcina angajatorului în cea a angajatului, iar salariul brut va fi păstrat la un 
anumit nivel. 
"Va fi o lege prin care aceste contribuții vor fi transferate angajatului, iar angajatorul va trebui să păstreze un 
anumit nivel al salariului brut. (...) Am făcut mențiunea că și astăzi angajatorul din mediul privat poate decide să 
modifice contractul de muncă și să diminueze sau să crească, după propria negociere cu angajatul, această 
valoare salarială. Totodată, am făcut mențiunea că după ce se va realiza această măsură legislativă va fi introdusă 
și o măsură tranzitorie care va obliga, practic, angajatorul, chiar și cel din mediul privat, să mențină un anumit 
nivel al salariului brut", a declarat Ionuț Mișa, la Senat. 
Întrebat cum poate fi obligat un agent privat să mențină nivelul salariului brut, Mișa a susținut că "va fi o 
dispoziție legislativă prin care se va stabili ce va include salariul brut, care va fi suma tuturor celorlalte sarcini 
fiscale pe care le plătește în prezent un angajator pentru un angajat". 
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"Vreau să fac mențiunea foarte clară că nu îi va crește costul cu forța de muncă absolut deloc. Deci pentru toți 
angajatorii, atât din sectorul privat, cât și din cel de stat, sarcina fiscală, practic costul pe care el îl are cu un 
angajat în relația cu statul, va fi exact aceeași. Va fi o decizie a lui ulterioară dacă, așa cum am mai spus, poate să 
renegocieze contractul și să decidă să dea mai puțin sau mai mult. Angajatorul nu va plăti niciun leu în plus pentru 
un angajat', a adăugat ministrul Finanțelor, care a menționat că prin această măsură se vor schimba unele 
contracte de muncă. 
Oficialul a explicat că ponderea contribuțiilor pe care angajatul le va plăti la bugetul de stat va fi de 2,9 ori mai 
mare decât în prezent. 
"Prin acest transfer (n.r. a contribuțiilor de la angajator la angajat) se realizează o creștere a salariului brut, care 
va permite creșterea punctului de pensie, care va da posibilitatea ulterior fiecărui cetățean să aibă o pensie mai 
mare", a mai spus Mișa. 
De asemenea, ministrul a punctat că "pentru angajator nu înseamnă niciun cost suplimentar". 
Ministerul de Finanțe a anunțat, pe 27 iulie, că, începând cu 1 ianuarie 2018, contribuțiile sociale vor fi trecute 
exclusiv în sarcina angajatului, cuantumul total al acestora urmând să scadă de la 39,25%, cât sunt în prezent, la 
35%, iar nivelul impozitului pe venit se va reduce cu 37,5% de la 16% la 10%. 
(Sursa: Antena 3) 
 

 Lia Olguța Vasilescu, la TVR: Cumulul pensiilor speciale cu salariul nu va ma fi posibil, iar vârsta de pensionare 
nu va crește 
Milioane de români așteaptă noua lege a pensiilor. Proiectul, care trebuie să ajungă în Parlament luna viitoare, 
are deja trei variante de lucru. Doar una, însă, este preferata Ministrului Muncii. 
Cumulul pensiilor speciale cu salariul nu va ma fi posibil, iar vârsta de pensionare nu va crește, a declarat Lia 
Olguța Vasilescu marți seara, în direct la TVR1. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Ministrul Finanţelor provoacă un CUTREMUR în mediul privat: Firmele, obligate să mărească salariile 
Ionuţ Mişa, ministrul Finanţelor Publice, a anunţat marţi, în cadrul audierii sale în Comisia de finanţe din Senat, că 
firmele private vor fi obligate, printr-un nou act normativ, să mărească salariile brute ale angajaţilor. 
"Se va introduce o normă tranzitorie care va stabili clar că salariul brut va include toată sarcina fiscală a 
angajatorului, astfel încât să se stabiliească un plafon care să limiteze posibilitatea unui patron de a reduce 
salariul pentru angajatorul propriu", a afirmat ministrul. 
Anunţul vine în contextul trecerii contribuţiilor din sarcia angajatorului în sarcina angajatului şi temerile că această 
măsură va duce la diminuarea salariilor nete. 
Pe de altă parte, experţii în domeniu susţin că statul nu poate interveni în contractele private, cum este şi 
contractul dintre angajat şi angajator. 
Miza tracerii contribuţiilor în sarcina angajatului este, potrivit ministrului Mişa, creşterea contribuţiilor la pensie. 
Norma tranzitorie va obliga angajatorii să menţină salariul net al angajaţilor. Cu toate acestea, ministrul a susţinut 
că angajatorul nu va plăti "niciun leu în plus". 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Economiştii îl contrazic pe Mişa: Nu poţi interveni cu o lege în contracte private 
Patronii ar putea fi obligaţi prin lege să crească salariile angajaţilor de la anul, astfel încât veniturile acestora să nu 
scadă odată cu trecerea contribuţiilor sociale în sarcina lor. Specialiştii avertizează însă că planul este sortit 
eşecului. Firmele pur şi simplu nu pot fi forţate să schimbe contractele aşa cum vrea statul. Ar fi neconstituţional. 
Specialiştii avertizează însă că Executivul riscă să încalce Constituţia. 
Cristian Păun, profesor de economie: „Problema mare este că nu poţi interveni cu o lege în contractele private. 
Încalci prevederi constituţionale. Până la urmă, contractul este legea părţilor într-o economie de piaţă. Aruncăm 
în aer institituţia contractelor private, între care intră şi contractul privat de muncă”. 
Cu alte cuvinte, tot patronii vor avea ultimul cuvânt în privinţa creşterilor salariale. 
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Cristian Pârvan, secretarul general al AOAR: „Antreprenorul va da salariul ca să-şi menţină forţa de muncă 
performantă, cu sau fără reglementarea legală, pentru că, după cum ştim cu toţii, există o criză de forţă de muncă 
şi nu-ţi permiţi să te joci cu aşa ceva. Iar celor care sunt mai puţin competenţi nu o să le crească salariile nici dacă 
spune domnul Mişa, nici domnul prim-ministru, nici tot Parlamentul.” 
(Sursa: Digi 24) 
 

  Lia Olguța Vasilescu anunță ce beneficii vor avea părinții: Deduceri de până la 1.600 de lei 
Noul proiect de lege privind alocațiile pentru copii se află în lucru, la ora actuală, iar în acest sens ne vom axa pe 
creșteri pentru cei care sunt, într-adevăr, săraci și care au nevoie, dar și pe un sistem de deduceri pentru cei care 
contribuie, a declarat, marți, la Antena 3, ministrul Muncii, Lia Olguța Vasilescu. 
"Noi avem în Programul de guvernare altă strategie (față de alocațiile pentru copii, n.r.). Lucrăm, la ora actuală, la 
un proiect de lege (...) Dacă vă uitați în Programul de guvernare, o să înțelegeți despre ce este vorba. Ne axăm mai 
mult pe creșteri pentru cei care sunt, într-adevăr, săraci și care au nevoie. Pe de altă parte, ne axăm pe un sistem 
de deduceri pentru cei care contribuie. Pentru că aveți un copil, de exemplu, puteți să vă deduceți 1.600 de lei, o 
sumă pe care altfel ați datora-o statului. Apoi sunt lecțiile de balet, meditațiile școlare pe care iarăși puteți să le 
deduceți, cu condiția, bineînțeles, să veniți cu factură. Asta înseamnă că nu vor mai fi meditații la negru, nu vor 
mai fi niciun fel de cursuri de genul acesta fără să existe o firmă care să taie chitanță... Deci, cu alte cuvinte, statul 
câștigă pentru că fiscalizează. Dvs. câștigați, la rândul dvs, pentru că nu mai plătiți acești bani. Este destul de bine 
conturat acest lucru în Programul de guvernare", a afirmat Vasilescu. 
Ministrul Muncii a menționat, totodată, că părinții trebuie să încurajeze copiii să meargă la școală, nu să devină o 
afacere pentru aceștia prin încasarea de ajutoare sociale. 
"Dacă vă uitați pe Ordonanța de urgență pe care am dat-o luna trecută, combinăm foarte mult tot ceea ce 
înseamnă partea de social cu partea de educație. De exemplu, dacă un copil are 20 de absențe la școală, pierzi 
50% din ajutorul social. Haideți să terminăm odată cu retragereea copiilor din clasa a IV-a de la școală, care rămân 
asistați toată viața lor. Dacă nu ai minimum opt clase nu poți fi nici măcar ucenic. Să încurajăm părinții să-și 
trimită copiii la școală, inclusiv prin astfel de măsuri. Din păcate, copilul devine o afacere pentru unele persoane. E 
bine că familiile fac mulți copii, crește natalitatea, dar trebuie să ai grijă de acești copii, să fie îngrijiți, să-i trimiți la 
școală, să fie educați, să aibă o meserie, nu să devină asistați pe spinarea statului toată viața. Să știți că sunt 
șomeri la a treia generație în România. Nu vrem să punem pe masă o sumă până nu avem și anumite 
condiționalități", a explicat Vasilescu. 
Începând din 5 iunie 2015, a intrat în vigoare legea prin care alocația de stat pentru copii s-a dublat, de la 42 de lei 
la 84 de lei. Actul normativ a fost promulgat de către președintele Klaus Iohannis de Ziua Copilului, după ce, în 
luna mai, a fost aprobat de Parlament. 
(Sursa: Antena 3) 
 

 Mihai Tudose, atac DUR la adresa companiilor de energie: Nu e posibil așa ceva / UPDATE 
Premierul Mihai Tudose, aflat marți la Timișoara, a lansat atacuri dure la adresa Enel și ANRE, după furtuna 
devastatoare din vestul țării. 
„Am amânat ședința de guvern de mâine, poimâine, ca să putem obține toate avizele și să fim în regulă din punct 
de vedere legal. Încă o dată, felicit toate autoritățile, tot ce înseamnă comitet de situații de urgență. I-am transmis 
și dlui primar (c.n. Nicolae Robu) că mai sunt niște probleme (…) Încercăm să reparăm cât putem, să dăm o mână 
de ajutor la ceea ce înseamnă pagube pe toată zona afectată. De asemenea, am speranţe că se va încheia şi 
activitatea Enel, care, mai nou, în loc să se ocupe de ceea ce ar trebui să facă, a început o activitate de PR foarte 
activă. Sunt buni şi frumoşi pe net, ar trebui să fie la fel şi la partea de factură pe care ne-o încasează şi ar trebui 
să se materializeze şi în servicii de calitate şi în timp real. Dacă legea va permite, se va schimba acest lucru, asta 
înseamnă nişte termene de intervenţie mai scurte şi nu să stăm după buna voinţă a unei companii care lasă un 
sfert de ţară fără curent. Si ANRE parcă doarme în ultima perioadă. Dat fiind faptul că vine iarna a intrat în 
hibernare.”, a spus Tudose. 
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La începutul şedinţei Comitetului pentru Situaţii de Urgenţă care are loc la Prefectura Timiş, premierul Mihai 
Tudose a criticat intervenţia E-Distribuţie Banat, în urma furtunii de duminică, el afirmând că 30.000 de locuinţe 
sunt încă afectate şi nu au energie electrică, la 48 de ore după furtună. 
”Am ţinut sub observaţie efortul Enelului. Efortul a început să fie de două tipuri: a început să fie foarte activ pe 
net şi efortul de a pune în funcţiune linia electrică. În ceea ce priveşte efortul de a pune în funcţiune reţeaua 
electrică la 48 de ore încă e lipsa de energie în localităţi, la şcoli, dispensare. Nu este posibil aşa ceva. Dacă legea 
permite acest lucru, vă asigur că nu va merge aşa şi atunci poate găsim o posibilitate ca data viitoare când se 
întamplă aşa ceva să nu mai stăm 48 de ore după o societate care nu face faţă. Încă 30.000 de locuinţe au fost 
afectate, azi dimineaţă la ora 7.00”, a declarat primul ministru, potrivit news.ro. 
(Sursa: news.ro) 
 

 Parlamentarii se reunesc în ședință comună pentru a adopta declarația cu privire la minoritățile din Ucraina 
Camera Deputaților și Senatul se reunesc miercuri în ședință de plen comună pentru a adopta, printre altele, o 
declarație cu privire la situația minorităților din Ucraina. 
Liderul de grup al PSD din Senat, Șerban Nicolae, a anunțat marți că cele două Camere ale Parlamentului se vor 
reuni în ședință comună miercuri pentru a adopta, între altele, o declarație privind situația creată în Ucraina în 
urma adoptării unei noi legi a învățământului, care prevede limitarea studiului în limba maternă a minorităților. 
"Mâine (miercuri — n.r.) avem o ședință de plen comun a Camerei Deputaților și Senatului, între altele consacrată 
adoptării unei declarații privind situația creată în Ucraina în urma adoptării de către Dumă a unei legi a 
învățământului", a afirmat Șerban Nicolae în ședința plenului Senatului de marți. 
El a atras atenția că o situație "mult mai gravă" o au românii din Valea Timocului, ale căror drepturi nu sunt 
recunoscute de statul sârb. 
Președintele Camerei Deputaților, Liviu Dragnea, a anunțat la rândul său că tot în ședința de miercuri urmează să 
se aprobe o delegație de parlamentari care să plece în Ucraina "în speranța că îl va putea convinge pe 
președintele Ucrainei să nu promulge" noua lege a Educației. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Dragnea anunță o evaluare a cabinetului la Comitetul Executiv Național al PSD din 29 septembrie 
Președintele Camerei Deputaților, Liviu Dragnea, lider al PSD, a anunțat marți o evaluare a cabinetului Mihai 
Tudose la reuniunea Comitetului Executiv Național al PSD care va avea loc în 29 septembrie, la Sucevița. 
"Voi prezenta o evaluare a mea, din partea PSD, a guvernării săptămâna viitoare, la CExN la Sucevița", a declarat 
Dragnea la România TV. 
Referindu-se la remanieri, Dragnea spune că, din punctul său de vedere, "la ora asta nu poate fi vorba despre 
niciun ministru". "Din punctul meu de vedere. Dar...", a completat el. 
Dragnea a susținut că ritmul impus de el membrilor cabinetului este "unul drăcesc". "Eu mai făceam practică în 
liceu și la rețele electrice. Le-am spus: 'Nu se lucrează la 220, ci la 380'. Ritmul este infernal, nu suntem în situația 
în care ai timp să o lălăi la minister, ai timp să faci multe greșeli, pentru că trenul trece repede prin gări, nu avem 
timp de asta", a declarat liderul PSD. 
Întrebat dacă Mihai Vâlcov va participa la această evaluare, Liviu Dragnea a confirmat. "Bineînțeles. Nu renunț sub 
nicio formă. Este foarte bun economist, un om cu viziune și un om care poate participa la o construcție serioasă a 
unui program de guvernare, lucru pe care l-a și făcut. (...) Este un om respectat în partid și în guvern", a motivat 
el. 
(Sursa: Romania TV)) 
 

 PRESIUNE din Parlament pe Carmen Dan: opoziția se coalizează împotriva Ministerului de Interne 
Situația din Ministerul de Interne cu cei care se pensionează și apoi sunt reangajați crează vâlvă în Parlament. La 
inițiativa PNL, la care s-au raliat și cei de la PMP și USR, se solicită înființarea unei comisii speicale de anchetă 
privind pensionarea și reangajarea celor din MAI. 
Prezentul Proiect de Hotărâre are drept scop înființarea Comisii parlamentare de ancheta privind pensionarea și 
reangajarea unor persoane în cadrul Ministerului Afacerilor Interne. 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
Legislația în vigoare dă posibilitatea cadrelor militare și funcționarilor publici cu statut special din cadrul MAI, de a 
ieși la pensie anticipat, beneficiind de pensie de serviciu. Dincolo de această facilitate prevăzută de lege pentru 
această categorie profesionala, legislația prevede și o procedură de calcul care avantajează angajații MAI. 
Această situație, încă de la apariția legislației în materie, a fost catalogată ca fiind una temporară și a determinat o 
creștere în ultimul an de cereri de ieșire la pensie, a unor angajați MAI cu vârste cuprinse între 40-45 de ani în 
mare majoritate. 
Existența acestei legislații este strâns legată de interesele politice ale PSD. Astfel, în anul 2015, Parlamentul 
controlat de PSD a votat o noua Lege a Pensiilor Militare, Legea 223/2015. Legea prevedea beneficii atat de mari 
pentru pensionarii militari, incat era complet nesustenabila si a fost nevoie de o ordonanta de urgenta asumata 
de Guvernul Ponta (OUG 57/2015) pentru ca legea sa intre in vigoare din 2016. 
Sub povara cresterilor de salarii si pensii asumate in campania electorala si puse in practica de la inceputul anului, 
guvernul se confrunta cu o crestere alarmanta a deficitului bugetar. Astfel, bugetul general consolidat, care 
include atat bugetul de stat, cat si bugetele de pensii si de somaj, a incheiat primele sase luni ale acestui an cu un 
deficit de 6,3 miliarde lei, reprezentand 0,77% din PIB, un deficit cu 61,5% mai mare fata de aceeasi perioada a 
anului trecut. Pentru anul viitor, deficitul se anunta si mai problematic, dat fiind ca va intra in vigoare Legea 
salarizarii unitare pentru toate categoriile de bugetari. 
În aceste condiții, Guvernul a pus problema închiderii acestui robinet și modificării legislației începând cu 15 
septembrie. Acest anunt a facut ca un număr foarte mare de angajați MAI să încerce să prindă acest ultim tren și 
să iasă la pensie în condiții avantajoase, ceea ce a creat un aflux de cereri de pensionare în rândul cadrelor MAI, în 
contextul în care oricum în ultimul a s-au înregistrat numeroase cereri de trecere în rezervă.. 
Unii șefi din structurile MAI, deși au ieșit la pensie au dorit să își continue activitatea în cadrul ministerului și 
beneficiind în ultimele luni de susținerea ministrului, au fost reîncadrați pe funcții extrem de importante. 
Există în acest sens cazuri concrete. Este vorba despre doamna Popescu Alina, comisar -şef de la IPJ Olt. Doamna 
Comisar - sef, a fost adusă în structura centrală a MAI  începând cu 1 ianuarie 2017, fapt ce a determinat o 
creștere salariala  consistentă. După exact 6 luni, adică termenul prevăzut de lege, doamna a făcut cerere de 
pensionare, care i s-a aprobat și a devenit beneficiară a pensiei de serviciu, de peste 10.000 de lei,  la doar 44 de 
ani. Ulterior doamna Comisar sef a fost reîncadrată în MAI., 
Un alt caz este cel al secretarului de stat din MAI,  Cornel Gabriel  Ciocoiu Acesta a solicitat pensionarea și la 45 de 
ani, a  trecut în rezervă cu grad de general și o pensie lunară de peste 13.000 lei. A doua zi după ce în Monitorul 
Oficial a apărut decretul de trecere în rezervă, Ciocoiu a fost reangajat, prin decizie semnată de premierul Mihai 
Tudose, fix pe poziția avută înainte de pensionare. Iata cronologia evenimentelor în ceea ce privește evoluția 
chestorului Ciocoiu: 
- 29 martie 2017 - este numit secretar de stat in MAI 
- 20 iunie - pleaca din functie 
- 29 iunie - presedintele Klaus Iohannis semneaza trecerea in rezerva a chestorului (echivalent general) 
- 30 iunie - premierul Mihai Tudose semneaza decretul de numire in functia de secretar de stat in MAI a lui 
Corneliu Ciocoiu. 
Și exemplele în ceea ce privește situația reangajărilor din MAI pot continua, numeroase persoane angajate în 
structura centrala a MAI, provenind din rândul tinerilor beneficiari ai pensiilor de serviciu. 
Practic, conducerea MAI, și-a pensionat pilele din instituție la vârste până în 45 de ani care beneficiază de pensii 
de 12-13.000 lei și i-au reangajat consilieri, în condițiile în care sistemul înregistrează un deficit de cel putin 20.000 
de oameni. 
Acest deficit este recunoscut de chiar Ministrul Carmen Dan, care la sfârșitul lunii iunie afirma recunoștea această 
cifră, ba mai mult arăta că numai în Poliția Română există o lipsă de 9.668 cadre. Ulterior, în vara acestui an, au 
survenit ieșirile masive din sistem, prin pensionare anticipată,  ca urmare a informațiilor apărute în legătură cu 
iminența schimbării legislației în materia pensionării cadrelor din sistem. Pe parcursul acestei veri, numeroși 
angajați MAI și-au depus dosarul de pensionare. Au fost situații în care unități ale poliției sunt pur și simplu în 
situația în care ar trebui desființate, fiind departe de a putea funcționa. 
Această practică a reangajării unor cadre trecute în rezervă anticipat și care beneficiază de pensii de serviciu 
uriașe, este extrem de gravă, în condițiile în care nu se știe în acest moment care sunt dimensiunile reale ale 
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fenomenului. Dacă la nivel central societatea civilă, presa a scos la iveală o serie de cazuri devenite celebre, la 
nivelul județelor, a structurilor subordonate ministerului situația reală nu este cunoscută. 
De aceea, considerăm că este necesar ca Parlamentul, să se implice în această problematică, iar înființarea 
Comisiei speciale de anchetă să fie instrumentul prin care să o facă. 
Comisia de anchetă va trebui: 
- să verifice modul în care s-au făcut angajările în cadrul Ministerului Afacerilor Interne a unor persoane care 
anterior au fost pensionate și au beneficiat de pensie de serviciu; 
- Să verifice statutul și atribuțiile în cadrul Ministerului Afacerilor Interne, a persoanelor care au fost reangajate 
după ce anterior fuseseră pensionate; 
- Să verifice modul în care s-au derulat procedurile prevăzute de lege în contextul pensionării și ulterior angajării 
acelorași persoane în cadrul Ministerului Afacerilor Interne; 
- Să verifice modul de respectare a normelor legale în ceea ce privește îndeplinirea atribuțiilor de ordonator 
principal de credite, în contextul derulării procedurilor de pensionare și ulterior reangajare în cadrul Ministerului 
Afacerilor Interne a acelorași persoane. 
Această situație, determinată de asa numita politică de cadre din MAI reprezintă o ofensă la adresa militarilor, 
polițistilor și acelorlalți angajați ai instituției care își fac treaba în condiții grele, cu multe lipsuri,  fără a urmări 
obținerea de sinecuri și avantaje cu sprijin politic. 
Față de cele arătate mai sus vă supunem spre dezbatere și adoptare prezentul proiect de hotărare a Camerei 
Deputaților 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Dragnea: Ar fi foarte bine și sănătos pentru Liviu Pop să uite de la ce sindicat a plecat 
Președintele Camerei Deputaților, Liviu Dragnea, lider al PSD, consideră că "ar fi foarte bine și sănătos" pentru 
ministrul Educației, Liviu Pop, să uite de la ce sindicat a plecat, pentru că toate sindicatele trebuie tratate în mod 
egal. 
"Ce n-am înțeles eu — de ce a încălecat pe manualele de sport încercând să justifice ceva greu de justificat, în loc 
să spună că le-a găsit acolo? (...) Nu vreau să intru mai mult în detaliile astea. De asemenea, cred că ar fi foarte 
bine pentru Liviu Pop și sănătos să uite de la ce sindicat a plecat. Toate sindicatele trebuie tratate în mod egal, nu 
unul mai susținut decât alții. Preventiv, ca nu cumva să facă chestia asta, că nu e bine pentru sănătate. Pe de altă 
parte, situația în minister nu e roză, se perpetuează de ani de zile. Noi de ani de zile avem aceeași problemă — 
vine toamna, nu avem manuale. Noi am venit să reparăm niște lucruri și înțeleg că încearcă să le repare. E un om 
bine intenționat", a declarat Dragnea marți seara la România TV. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Dragnea spune că nu ar vota-o în Parlament pe Shhaideh pentru șefia Curții de Conturi, pentru că trebuie să rămână în 
guvern 
Președintele Camerei Deputaților, Liviu Dragnea, a declarat marți că nu ar vota-o în Parlament pe Sevil Shhaideh 
pentru șefia Curții de Conturi, pentru că aceasta trebuie să rămână în guvern și consideră, totodată, că ministrul 
Dezvoltării nici nu ar dori această funcție. 
Dragnea a negat că Shhaideh ar fi o propunere din partea PSD pentru Curtea de Conturi, așa cum s-a vehiculat în 
presă. 
"Nu. Din partea partidului nu (n.r — nu e propunere) și eu în Parlament nu aș vota-o, dintr-un motiv foarte 
simplu: trebuie să rămână în guvern. Și vă spun foarte sigur că Sevil Shhaideh nu are acest gând. De unde a apărut 
această informație? Și cu ce scop? Până în 2011 se făceau în Parlament negocieri politice, erau niște cutume pe 
care le-a rupt PDL la vremea aia. (...) Cine vrea să-și depună documentele pentru Curtea de Conturi — sunt 6 
posturi acolo — îi invit să le depună la Parlament, parlamentarii îi vor audia în comisii și îi vor vota. Deci, nu vreau 
să fac negocieri politice, le-am spus-o colegilor mei", a afirmat liderul PSD la România TV. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Președintele Iohannis se adresează Adunării Generale a ONU 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
Trimisul special al AGERPRES, Florentina Peia, transmite: Președintele Klaus Iohannis va susține, miercuri, 
intervenția națională în cadrul dezbaterilor generale ale celei de-a 72-a sesiuni a Adunării Generale a ONU care se 
desfășoară la New York. 
Potrivit Administrației Prezidențiale, în discursul din plenul Adunării Generale, președintele Klaus Iohannis va 
pune accent pe importanța unei ordini internaționale bazate pe principii și reguli, pe statul de drept la nivel 
internațional, pe nevoia întăririi ONU și adaptării sale la provocările actuale și va sublinia necesitatea unui răspuns 
eficient pentru principalele provocări la adresa păcii și securității internaționale și din regiunea noastră. 
În aceeași zi, se vor adresa Adunării Generale a ONU oficiali din Ecuador, Argentina, Congo, Chile, Letonia, Timorul 
de Est, Namibia, Muntenegru, Malawi, Madagascar, Zimbabwe, Swaziland, Libia, Nauru, Myanmar, Italia, Kuwait, 
Norvegia și Fiji. 
Miercuri dimineața, șeful statului se va întâlni cu premierul Republicii Moldova, Pavel Filip, iar ulterior va participa 
la lansarea "Raportului comun HeForShe 10x10x10 Impact Champions'', care promovează egalitatea de șanse 
între bărbați și femei. Cu acest prilej, președintele român va avea o intervenție, alături de alți nouă șefi de stat și 
de guvern, în calitatea sa de membru al primului grup la nivel înalt, inițiat în 2015, care pledează pentru egalitatea 
de șanse între bărbați și femei. 
Tot miercuri, el va avea o întrevedere cu secretarul general al ONU, Antonio Guterres, și va participa la 
evenimentul organizat de România — "Making education for peace". La acest eveniment moderat de Remus 
Pricopie, rector al SNSPA, vor susține alocuțiuni și președintele Afganistanului, Ashraf Ghani, premierul Republicii 
Moldova, Pavel Filip, directorul general al UNESCO, Irina Bokova, rectorul universității ONU, David Malone, 
secretarul general al UN Youth România, Valentin Florea. 
Administrația Prezidențială a anunțat că președintele Iohannis va sublinia rolul pe care îl are educația inclusivă și 
de calitate pentru toți în prevenirea conflictelor, a radicalizării tinerilor și a violenței, în promovarea tinerilor ca 
actori esențiali ai păcii, respectiv importanța asigurării accesului la educație ca drept fundamental al omului și a 
educației ca factor de progres în societate, de natură să conducă la atingerea obiectivelor ONU. 
După aceste evenimente, președintele Iohannis va susține intervenția națională în cadrul dezbaterilor generale 
ale celei de-a 72-a sesiuni a Adunării Generale a ONU. 
Joi, președintele Iohannis va merge la Philadelphia unde va vizita Liberty Bell și complexul Independence Hall și se 
va întâlni cu comunitatea de români din zonă. 
Președintele Klaus Iohannis se află începând de duminică la New York pentru a participa la Adunarea Generală a 
ONU. Marți, el a participat la recepția de întâmpinare oferită de secretarul general al ONU în onoarea șefilor de 
delegații, la deschiderea segmentului la nivel înalt al UNGA 72, în cadrul căruia președintele SUA, Donald Trump, a 
susținut un discurs, a avut întrevederi cu președintele Adunării Generale a ONU, Miroslav Lajcak, și cu omologii 
din Estonia — Kersti Kaljulaid și Egipt — Abdel Fattah Al Sisi. De asemenea, șeful statului a participat la dejunul 
oferit de secretarul general al ONU în onoarea șefilor de delegații, la întâlnirea tradițională cu șefii organizațiilor 
evreiești din SUA și la recepția organizată de UE în onoarea șefilor de delegație din Uniune și, împreună cu soția 
sa, Carmen, la recepția tradițională oferită de Donald Trump în onoarea șefilor de delegații. 
(Sursa: Romania TV) 
 

 Dragnea: Am discutat cu premierul și cu alți membri ai guvernului să ne prezinte o variantă de comasare a unor instituții 
Președintele Camerei Deputaților, Liviu Dragnea, lider al PSD, a anunțat marți că a discutat cu premierul Mihai 
Tudose și cu alți membri ai cabinetului ca, în foarte scurt timp, să prezinte o variantă de comasare a unor instituții. 
"Am discutat cu prim-ministrul în weekendul ăsta și cu alți membri ai guvernului și i-am rugat ca în foarte scurt 
timp să ne prezinte o variantă de comasare — de care am vorbit în campania electorală — de comasare a unor 
instituții. Hai să zicem Ministerul Agriculturii. (...) Înainte era Ministerul Agriculturii la București și Direcția agricolă 
în județul... Ministerul Muncii: înainte era Direcția muncii, Casa de pensii. Acuma au apărut tot felul de agenții 
naționale, au fost inventate de-a lungul anilor: 'Asta trebuie să o facă neapărat o agenție'; s-au făcut imediat în 
județe și, înmulțit cu 40 și ceva, și avem mii", a declarat Dragnea la România TV. 
Întrebat dacă vor fuziona aceste structuri, el a răspuns afirmativ: "Da. Ca să funcționeze". 
Liderul PSD susține că "nu neapărat" este vorba despre renunțarea la personal, ci despre eficientizarea activității 
instituționale. 
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"Ținta nu e să se renunțe la personal, ținta e să simplificăm circuitele. Cineva care vrea să obțină acum un aviz se 
sinucide. Șase mașini de șefi într-o parcare, într-o clădire, înseamnă că acolo sunt șase instituții, adică șase șefi. 
Pai, până treci pe la fiecare, mori, mai bine nu treci și îți iei câmpii. Și asta nu e vorba numai la cele două 
ministere. Sunt agenții inventate ca să îndeplinească niște atribuții pe care le poate îndeplini chiar ministerul, cum 
le îndeplinea înainte. Acordeonul ăsta, care s-a umflat atât, îl restrângem. Nu trebuie neapărat să plece oameni, 
dar să simplificăm procedurile, pentru că e nevoie de mulți oameni care să muncească, dar trebuie să fie așezați 
unde trebuie", a spus președintele Camerei. 
Potrivit acestuia, "sunt nenumărate companii, instituții publice" unde cei care au ajuns șefi consideră că acestea 
sunt proprietatea lor. "De ani de zile s-a împământenit acest obicei — am ajuns șef la o companie, șef la o agenție, 
la o regie, 'frate, e a mea'! 'Am câștigat concursul (...), e a mea, frate, am pus-o în cap, frate, vrei să mai dai afară, 
plătești daune'. În situația asta a ajuns statul român, în care indivizi veniți de nu știu unde ocupă niște posturi de 
conducere, companiile alea se duc în cap", a afirmat Dragnea. 
(Sursa: Romania TV) 
 

 Mihai Tudose deschide larg punga Guvernului: câți bani vor merge în vestul țării, după furtuni 
Premierul Mihai Tudose a mers personal la Timișoara, pentru a vedea stadiul lucrărilor, după furtunile de 
duminică seara. În urma unui comandament de urgență, premierul a precizat că i s-a înmânat o listă oficială cu 
despăgubirile, care vor însuma 300 de miliarde de lei vechi, bani pe care Guvernul îi va debloca în două zile. 
”Eu am o listă oficială de 300 de miliarde de lei vechi pentru obiectivele din vestul țării. În două zile avem 
Hotărârea de Guvern și deblocăm banii imediat”, a spus Mihai Tudose. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Dragnea îi amenință pe parlamentarii PSD: 'O să le iau ţigările' 
Legea fumatului trebuie să rămână nemodificată, a declarat, marţi, preşedintele Camerei Deputaţilor, Liviu 
Dragnea, lider al PSD.  El a adăugat că acest subiect a fost discutat în şedinţa de luni a grupului deputaţilor PSD. 
"Am discutat și subiectul acesta ieri în grup. Nu am luat aplauze pentru ce am spus. Eu le-am adus aminte 
colegilor mei și vă aduc aminte și dumneavoastră că această lege a fost deblocată de mine, după ce fost blocată 
foarte mult timp. Chiar dacă unii colegi nu au fost foarte fericiți, am spus atunci că este o lege utilă, chiar dacă 
este o lege dură, chiar dacă o să fie supărați cei care sunt fumători ca mine, trebuie să ne gândim la două lucruri 
importante: la sănătatea copiilor și a celor care nu fumează și chiar la sănătoatea noastră a celor care fumăm. 
Poate această lege ne ajută să ne trezim și să ne lăsăm de acest viciu păgubos. Le-am spus că eu nu mi-am 
schimbat părerea, nu văd de ce trebuie să modificăm legea. În consecință, poziția mea este foarte clară: legea 
trebuie să rămână nemodificată", a declarat Dragnea. 
Întrebat ce se va întâmpla dacă parlamentarii PSD nu vor respecta directiva sa, Dragnea răspuns râzând: "O să le 
iau țigările." "Această lege nu va fi modificată", a repetat preşedintele PSD. 
Declaraţia lui Liviu Dragnea vine în contextul în care în Comisia de Sănătate a Camerei Deputaţilor se discută un 
proiect de lege care ar restabili practic situaţia de dinainte de adoptarea legii care interzice total fumatul în 
spaţiile publice închise. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Incendiu puternic în Delta Dunării! Aproximativ 10 hectare de vegetaţie au fost distruse 
 
Circa 10 hectare de vegetaţie stuficolă au ars, marţi după-amiază, într-un incendiu în apropiere de localitatea 
Maliuc, a anunţat purtătorul de cuvânt al Inspectoratului pentru Situaţii de Urgenţă (ISU) Delta, Florentin Daciu.  
 
El l-a contrazis astfel pe Aurelian Sevastian, primarul comunei Maliuc, care a declarat că circa 1.500 de hectare de 
vegetaţie au fost afectate de un incendiu apărut în sudul localităţii Gorgova. 'Cauza probabilă este foc deschis în 
spaţii deschise', a precizat reprezentantul ISU Delta.  
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Daciu a menţionat că incendiul a fost sesizat în jurul orei 13,00 şi că angajaţii ISU Delta care au intervenit, şase 
subofiţeri, o şalupă SMURD şi o ambarcaţiune, s-au retras în jurul orei 19,40.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 Ministrul Sănătății, Florian Bodog, declarație alarmantă: "Sistemul medical este depășit în ceea ce privește 
capacitatea de a prelua pacienții arși" 
 
Ministrul Sănătății, Florian Bodog, a declarat la Bistrița, că sistemul medical este depășit în ceea ce privește 
capacitatea de a prelua pacienții care au suferit arsuri. Cu toate acestea se fac demersuri pentru a dota cu 
aparatura necesară unități de specialitate din Iași și Timișoara. 
"Situația reală în momentul de față este că suntem depășiți în ceea ce privește capacitatea de a prelua pacienții 
arși. În foarte multe centre, în spitale județene de fapt, capacitatea este extrem de redusă. Ce am făcut eu de 
când sunt în minister pentru acest lucru: am demarat procedura de achiziție pentru a dota centrul de la Iași. 
Centrul de la Iași este funcțional, doar că nu au aparatură. Bine, este și o chestiune de management local, ei ar 
putea să utilizeze aparatura deja existentă, dar, mă rog, cum se obișnuiește, încearcă să îmi forțeze mie mâna. Eu 
mă grăbesc cât pot de repede, comisiile lucrează și se vor achiziționa pe Banca Mondială toate echipamentele 
pentru Centrul de arși de la Iași. În același timp, la Timișoara există două sau trei boxe de arși, care nu sunt dotate, 
însă tot pe acest program al Băncii Mondiale am obținut acordul să finanțăm total dotarea celor două sau trei 
boxe, iar în paralel am dat drumul la procedura pentru a face studiile de fezabilitate și pentru a face centre de 
arși", a spus Bodog. 
De asemenea, Ministrul Sănătății a reiterat opinia sa potrivit căreia fostul guvern tehnocrat "nu a făcut nimic 
pentru arși". 
"Cu toate că deranjez pe foarte multă lume când spun, am avut un guvern care a venit pe arși și care nu a făcut 
nimic pentru arși. Și nu este declarație politică, se poate verifica. Eu am toată determinarea, sunt chirurg 
plastician, știu ce înseamnă arsură, cu subiect și predicat, am îngrijit arsuri", a afirmat Bodog. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Nou director general la Tarom 
După ce au numit un specialist în energetică la cârma companiei aeriene aflate în picaj financiar, șefii 
Ministerului promit o nouă conducere. Aceasta ar fi a treia doar în acest an. 
Tarom va avea un nou director general în două-trei zile, actualul interimar având în plan să se întoarcă în cabina 
de pilotaj, au anunțat, marți, reprezentanții Ministerului Transporturilor în cadrul Comisiei pentru transporturi din 
Camera Deputaților, informează Agerpres.ro. 
"Va fi o analiză a consiliului de administrație și cu siguranță va fi un alt director. Aceasta a fost înțelegea cu 
domnul Susanu", a spus Dragoș Titea, secretar de stat în ministerul de resort. 
Acesta a fost întrebat de către deputați dacă au încercat să îl convingă pe Florin Susanu să rămână. "Și noi, și 
Consiliul de Administrație, am avut discuții cu Susanu. Odată ce decizia va fi luată, va fi făcută publică", a arătat 
Titea. 
La rândul său, Florin Susanu a afirmat că Tarom trebuie să facă schimbări majore dacă vrea să rămână pe piață. 
"Tarom trebuie să facă niște schimbări majore, altfel nu va rezista pe piață, vizavi de personal, personalul navigant 
care este într-o continuă mișcare. Companiile din Asia, din Golf, oferă beneficii mult mai mari. Peste trei zile, 
probabil, mă voi întoarce în cockpit și voi zbura, acolo unde îmi este locul", a menționat Susanu. 
Anterior lui Susanu, compania a fost condusă de Eugen Davidoiu. Acesta este un inginer fără experiență în 
businessul transporturilor aeriene și care a activat numai în cadrul unor companii energetice. El a fost numit în 
această funcția de șef Tarom de către consiliul de administrație al companiei, aflat în subordinea ministerului 
condus de Răzvan Cuc. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Programul Prima Casă, pe cale de dispariție 
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Din ce în ce mai multe semnale indică faptul că programului Prima Casă i se pune cruce. Pentru acest an, banii 
alocați de Guvern s-au terminat. 
Cei care vor să cumpere un apartament prin Programul Prima Casă mai au de aşteptat până în primăvară. 
Momentan, fondurile s-au epuizat, iar suplimentări pentru garanţii nu se vor mai face anul acesta, anunţă Fondul 
Naţional de Garantare. Mai mult, programul intră de anul acesta într-un proces de decelerare, potrivit incont.ro. 
Simona Tărtăcuță, director de comunicare FNGCIMM: “La momentul lansării, statul a spijinit cererea, accesul unei 
anumite categorii. Rolul statului nu-şi mai are reflectarea directă în derularea acestui program pe termen lung.” 
Semnele conform cărora programulul se apropie de sfârșit sunt din ce în ce mai multe. Critici îndreptate împotriva 
programului au venit inclusiv din partea Băncii Naționale a României. 
Liviu Voinea, viceguvernator al BNR spune într-o analiză că Programul i-a ajutat prea puțin pe cei cu venituri mici, 
cum își propusese la inceput. In plus programul a presupus un efort bugetar important. 
"Din punct de vedere social, programul "Prima casă" a avut un rol modest. Astfel, analiza caracteristicilor 
debitorilor după venit arată însă o utilizare limitată a programului de către debitorii cu venituri reduse, similară 
situației existente în cazul creditelor ipotecare standard. Singurul aspect social pe care acest program îl asigură 
este un acces mai mare al persoanelor tinere la achiziționarea unei locuințe, ponderea debitorilor cu vârste de 
până în 35 de ani fiind mai mare în acest caz", se arată în studiul realizat de Voinea. 
"Continuarea acestui program, în condițiile în care activitatea pieței creditului s-a reluat (și chiar se apropie de o 
evoluție care ar putea pune probleme din punct de vedere al stabilității financiare), ridică probleme privind 
eficiența efortului bugetar. Mai mult, poate produce distorsiuni în mecanismul de piață, băncile nefiind 
impulsionate în dezvoltarea de produse de creditare ipotecară cu risc redus în condițiile existenței acestui 
program care asigură un cost semnificativ mai mic datorită garanției de 50% oferite de către stat", mai spunea el. 
Semne de alertă au fost trase și de Alexandru Petrescu, directorul general al Fondurlui Național de Garantare a 
Creditelor pentru IMM (FNGCIMM), instituție care asigură băncile că își vor primi banii împrumutați clienților 
programului. ”Ministerului de Finanțe (...) duce programul 'Prima casă' într-o decelerare, într-o reducere în 
următorii trei ani”, spunea în vara acestui an Petrescu. 
”Cel mai mare plafon constituit în cadrul Programului Prima Casă a fost în anul 2016 cu un total de 2,94 mld. lei. 
Pentru anul 2017 plafonul este de 2,5 miliarde lei urmând ca în 2018 -2020 plafonul să scadă la câte 2 miliarde lei 
pentru fiecare an, iar pentru ultimul an (2021) 1,5 miliarde lei”, spuneau în luna august responsabilii FNGCIMM. 
(Sursa: Digi 24) 
 
 

 Ministrul de interne a avut întrevederi cu ambasadorul britanic și cu secretarul general adjunct al Comisiei Europene 
Ministrul afacerilor interne, Carmen Dan, a avut marți întâlniri oficiale cu ambasadorul Regatului Unit al Marii 
Britanii și al Irlandei de Nord în România, Paul Brummell, și cu secretarul general adjunct al Comisiei Europene, 
Paraskevi Michou. 
Potrivit unui comunicat al MAI, în cadrul discuțiilor cu ambasadorul Brummell a fost subliniată excelenta 
cooperare în domeniul afacerilor interne, cu accent pe colaborarea operativă derulată prin intermediul polițiștilor 
români care efectuează misiuni pe teritoriul britanic. 
"În legătură cu acest aspect, oficialul britanic a adresat mulțumiri MAI pentru implicarea reprezentanților săi în 
rezolvarea dosarelor comune. Efortul polițiștilor români și britanici este cu atât mai apreciat cu cât prin activitatea 
depusă contribuie la combaterea delincvenței și la asigurarea siguranței cetățenilor celor două state", se arată în 
comunicat. 
Potrivit MAI, demnitarul român a evidențiat faptul că va continua să acorde o atenție deosebită valorificării 
relațiilor privilegiate dintre România și Regatul Unit al Marii Britanii și Irlandei de Nord, în cadru bilateral, din 
perspectiva Parteneriatului strategic dintre cele două state, precum și în plan multilateral. 
Întrevederea ministrului Carmen Dan cu Paraskevi Michou, secretar general adjunct al Comisiei Europene, a fost 
solicitată de către demnitarul european, în afara programului oficial al misiunii de evaluare a Comisiei Europene în 
cadrul Mecanismului de Cooperare și Verificare, potrivit MAI. 
"Cu prilejul întâlnirii, au fost abordate aspecte referitoare la situația la frontiere și posibile rute de sosire a 
migranților, contribuția României la eforturile UE în domeniul migrației, măsuri pentru prevenirea și combaterea 
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migrației ilegale, precum și eforturile comune ale statelor membre pe linia gestionării crizei migratorii. Oficialul 
european a apreciat participarea substanțială a personalului MAI la activitățile Agențiilor europene — FRONTEX, 
BESA, EUROPOL", informează comunicatul. 
Conform sursei, ministrul afacerilor interne le-a dat asigurări celor doi oficiali străini că angajamentele asumate în 
plan internațional vor fi îndeplinite, în continuare, la cele mai înalte standarde și a apreciat importanța cooperării 
bilaterale și multilaterale. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Cutremur puternic în Mexic: cel puțin 224 de morți. Prima reacție a MAE 
Bilanţul cutremurului a ajuns la cel puțin 224 de morţi, au anunţat oficialii mexicani. Seismul de magnitudine 7,1 a 
lovit în centrul ţării marți, chiar în timp ce era în desfăşurare o simulare de cutremur. Sirenele au sunat, dar mulţi 
locuitori au crezut totul face parte din exerciţiu şi nu au reacţionat. 
ACTUALIZARE 9.00. „Până în prezent, Ambasada României la Ciudad de Mexico nu deține informații conform 
cărora printre victime s-ar afla și cetățeni români. Menţionăm că nu au fost primite solicitări de asistență 
consulară din partea rezidenților români sau a rudelor acestora”, annunța MAE. 
Cetățenii români afectaţi de seismul produs în Mexic pot solicita asistenţă consulară la numărul de telefon al 
Ambasadei României la Ciudad de Mexico: 00 52 55 5280 0447 și 00 52 55 5280 1869,  apelurile fiind 
redirecționate către Centrul de Contact și Suport al Cetăţenilor Români din Străinătate (CCSCRS) şi preluate de 
către operatorii Call Center în regim de permanență sau la numărul de urgenţă al misiunii diplomatice - 00 52 55 
38 833 072. 
Misiunea diplomatică este în contact permanent cu autoritățile locale şi este pregătită să intervină, în funcție de 
solicitări. 
ACTUALIZARE 8.53: Un nou bilanț anunțat de guvernul mexican: cel puțin 224 de morți.  
ACTUALIZARE 07.00: Jumătate dintre victime sunt în capitala Ciudad de Mexico, unde cel puţin 27 de clădiri s-au 
prăbuşit total sau parţial. De asemenea, aproape 4 milioane de oameni au rămas fără curent electric. 
 Acest cutremur a lovit chiar în ziua în care acum 32 de ani, mii de persoane mureau în capitala Mexicului, tot din 
cauza unei mişcări de pământ. 
21 de copii au fost ucişi după ce şcoala în care se aflau s-a prăbuşit. Alţi 20 de elevi sunt daţi dispăruţi. 
Actualizare 00.30. Primarul oraşului Ciudad de Mexico a anunţat că cel puţin 20 de clădiri s-au prăbuşit în 
capitala ţării. 
 
Miticul stadion Azteca din Mexic a fost afectat de cutremurul de 7,1 grade, meciul dintre Club America şi Cruz 
Azul fiind amânat. 
Terenul Azteca a fost primul care a găzduit două finale ale Cupei Mondiale în 1970 şi 1986. 
Arena are o capacitate de 87.000 de spectatori. 
Actualizare 23:50- Presa mexicana anunță că numărul morților este de cel puțin 49, după cutremurul puternic 
care a zguduit centrul Mexicului. 
Președintele Statelor Unite, Donald Trump, și-a exprimat regretul față de această catastrofă. 
Actualizare 23:10 - Cel puțin cinci oameni au murit în urma cutremurului  de lângă Atecingo, din Puebla, 
informează The Guardian. 
Actualizare 22:00 - Potrivit agenţiei mexicane de seismologie, cutremurul a avut o intensitate de 7,1.  
Estimarea inițială a magnitudinii seismului, făcută de US Geological Survey (serviciul american de monitorizare 
geologică) a fost de 7,4. Epicentrul determinat a fost la opt km la sud-est de Atecingo, în statul Puebla din centrul 
Mexicului. Mișcarea s-a produs la o adâncime de 51 de kilometri. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 40 de milioane de oameni erau victime ale sclaviei în 2016; 125 de milioane de copii exploatați prin muncă 
Peste 40 de milioane de persoane, majoritatea femei și fete, erau victime ale sclaviei moderne, potrivit unui 
raport publicat marți de mai multe organizații ale Națiunilor Unite, transmite Reuters. 
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Raportul, publicat de Organizația Internațională a Muncii, Organizația Internațională a Migrației și organizația 
pentru drepturile omului Walk Free Foundation, susține că anul trecut un număr de 24,9 milioane de persoane 
erau silite să muncească forțat în uzine, șantiere de construcții, ferme și bărci de pescuit, iar alte 15,4 milioane de 
persoane erau victime ale unor căsătorii cu forța. Aproape trei sferturi din victimele sclaviei moderne sunt femei 
și fete, iar o pătrime sunt copii, iar sclavia modernă este preponderentă în Africa, urmată de Asia și Pacific. 
"Este o estimare prudentă care nu poate scoate în evidență întreaga oroare a sclaviei moderne", a declarat 
Andrew Forrest, fondatorul Walk Free. 
Separat, Organizația Internațională a Muncii a dat publicității un raport în care susține că 152 de milioane de copii 
cu vârsta între 5 și 17 ani (64 milioane fete și 88 milioane băieți) erau victime ale exploatării prin muncă, adică 
aproape 10% din copii din întreaga lume. Peste două treimi din acești copii lucrează la o fermă de familie sau într-
o afacere de familie, iar 71% dintre ei lucrează în sectorul agricol. 
"Marea majoritate a muncii forțate există în economia privată. Acest lucru scoate în evidență importanța 
parteneriatelor cu comunitatea de afaceri pentru a eradica munca forțată din lanțurile de aprovizionare", se arată 
în raportul ILO. 
Autorii susțin că aceste date sunt rezultatul unor sondaje derulate în 48 de țări și a intervievării a peste 71.000 de 
persoane cu vârsta de cel puțin 15 ani. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Aproape 120 de migranți, salvați de poliţiştii de frontieră români în Marea Egee 
Poliţiştii de frontieră de pe nava maritimă de patrulare MAI 1104 a Gărzii de Coastă, aflaţi în misiune în Marea 
Egee, au salvat în ultimele zile aproape 120 de persoane, dintre care 56 de copii, aflate pe două ambarcaţiuni ce 
riscau să se scufunde, persoanele fiind aduse în siguranţă la ţărm şi predate autorităţilor din Grecia, potrivit 
News.ro. 
Potrivit unui comunicat al Poliţiei de Frontieră, echipajul navei MAI 1104, aflat în misiune de supraveghere a 
frontierelor maritime externe ale Uniunii Europene, a observat în timpul misiunilor de patrulare din Marea Egee, 
o ambarcaţiune gonflabilă de mici dimensiuni, cu motor, supraîncărcată cu persoane, care se îndrepta către apele 
teritoriale ale Greciei. 
„După evaluarea situaţiei la faţa locului şi având în vedere supraaglomerarea ambarcaţiunii şi riscul de a se 
scufunda, poliţiştii de frontieră români au demarat acţiunile de salvare. La bordul navei Gărzii de Coastă au fost 
transbordate în total 70 de persoane, 34 copii, 14 femei şi 22 bărbaţi, care provin din Afganistan, Iran şi Pakistan”, 
se arată în comunicat. 
Poliţiştii de frontieră le-au oferit persoanelor salvate asistenţă, hrană şi apă, iar câteva ore mai târziu, acestea au 
fost debarcate în siguranţă în Portul Chios şi predate autorităţilor din Grecia, pentru efectuarea procedurilor 
specifice de identificare, înregistrare, dar şi asistenţă medicală pentru cei care aveau nevoie. 
Ulterior, echipajul navei a identificat o altă ambarcaţiune gonflabilă, pe care se aflau 47 de persoane, dintre care 
22 de copii, 9 femei şi 16 bărbaţi. Şi de această dată, poliţiştii de frontieră au salvat şi transbordat la bordul navei 
persoanele aflate în dificultate, acordându-le asistenţă şi hrană, după care le-au transportat în siguranţă în portul 
din Chios, unde au fost preluate de autorităţile din Grecia. 
De la începutul anului, poliţiştii de frontieră români de pe navele Gărzii de Coastă au salvat, individual şi în 
cooperare de echipajele celorlalte nave aparţinând statelor membre ale U.E., detaşate de Agenţia Frontex în 
Grecia, în cadrul Operaţiunii Comune „Poseidon 2017”,  peste 1.000 persoane care se aflau în pericol, la bordul 
unor ambarcaţiuni de mici dimensiuni, în apele teritoriale ale Greciei. 
Operaţiunea ”Poseidon 2017”,  la care iau parte poliţiştii de frontieră români, este finanţată de Uniunea 
Europeană şi coordonată de Agenţia Frontex. 
(Sursa: news.ro) 
 

 Prima țară din UE care are curajul să înfrunte Coreea de Nord: I-a declarat ambasadorul PERSONA NON 
GRATA 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
Spania i-a ordonat luni ambasadorului Coreei de Nord să părăsească Madridul înainte de 30 septembrie, 
declarându-l "persona non grata", ca reacţie la testele nucleare şi lansările de rachete efectuate de Phenian, 
transmite AFP. 
"Astăzi (luni), ambasadorul RPDC (Republica Populară Democrată Coreeană) a fost convocat, i-a fost comunicat că 
este persona non grata. El va trebui să-şi încheie activitatea înainte de 30 septembrie", a anunţat ministerul 
spaniol al Afacerilor Externe, pe Twitter, scrie agerpres.ro. 
Totodată, şeful diplomaţiei spaniole, Alfonso Dastis, care se află la New York pentru a participa la Adunarea 
Generală a ONU, a confirmat, citat de EFE, că reprezentantul diplomatic al Phenianului, Kim Hyok Chol, a fost 
informat despre decizia Madridului, care este legată de testele nucleare şi balistice realizate de Coreea de Nord. 
Conform ministrului, guvernul spaniol a ajuns la concluzia că măsura este necesară deoarece aceste programe 
"sunt o serioasă ameninţare pentru pacea şi securitatea internaţională". 
Dastis a subliniat că decizia a fost luată după ce ambasadorul şi autorităţile de la Phenian au fost avertizate în mod 
repetat. 
Guvernul spaniol a reacţionat la testele balistice ale nord-coreenilor şi pe 31 august, când ambasadorul Coreei de 
Nord la Madrid a fost convocat şi i s-a comunicat decizia de reducere, de la trei la doi, a numărului personalului 
diplomatic din respectiva reprezentanţă. 
(Sursa: Agerpres) 
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